
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2006-02-16, § 40 

 
 Tid: 16 februari 2006 kl 15.00 – 15.40 
   
 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 
   
 Justerat: 2006-03-01 
  

 
 
Leif Rönngren   Mikael Söderlund 

  
 
Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Leif Rönngren (s), ordförande 
Mikael Söderlund (m), vice ordförande 
Hasan Dölek (s) 
Ulf Fridebäck (fp) 
Berthold Gustavsson (m) 
Karin Hanqvist (s) 
Martina Lind (fp) 
Johanna Nilsson (s) 
Åsa Romson (mp) 
Gunnar Sandell (s) 
Kajsa Stenfelt (v) 

 
Ersättare 

 Helena Bonnier (m), tjänstgörande 
Bo Ekvall (s) 
Maurice Forslund (kd), tjänstgörande 
Gunilla Hansson (s) 
Kenneth Nilsson (s) 
Ewa Schenström (m) 
Ann-Marie Strömberg (v) 
Jan Tigerström (m) 
Ornina Younan (s) 

 
Tjänstemän 

 Markdirektören Göran Långsved och nämndsekreteraren Hans Engstrand. 
Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Anita Forsberg, Lars Fränne, 
Lennart Gustafsson, Bengt Hjelm, Gunnar Jensen, Torsten Samuelsson, Martin 
Skillbäck samt borgarrådssekreteraren från roteln Petra Nieto. 

 
 § 40 

Skydd av natur- och friluftsområden. Remiss 



  

Dnr M2005-520-01354 
Protokollsutdrag 
 
Markkontoret hade den 9 januari 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Marknämnden tillstyrker stadsbyggnadskontorets utredningsplan med 
 konstaterandet att tidplanen för Sätraskogen och Stockholms del av 
 Nackareservatet har förskjutits efter det att planen upprättades. 
2 Nämnden ger kontoret i uppdrag att inarbeta utredningsplanen samt påföljande 
 genomförande i kommande budgetunderlag. 
3 Nämnden ger kontoret i uppdrag att återuppta förhandlingar med kyrkan 
 angående Älvsjöskogen under 2006. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt enligt kontorets förslag. 
 
Särskilda uttalanden 
 
Ordföranden Leif Rönngren (s) samt ledamöterna Johanna Nilsson (s), Karin Hanqvist 
(s), Hasan Dölek (s), Gunnar Sandell (s), Kajsa Stenfelt (v) och Åsa Romson (mp) 
enligt bilaga Y1. 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund (m), ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Ulf 
Fridebäck (fp) och Martina Lind (fp) samt tjänstgörande ersättarna Helena Bonnier 
(m) och Maurice Forslund (kd) enligt bilaga Y2. 
 
 

 
 
    Vid protokollet 
    Hans Engstrand 
 
 
 
Rätt utdraget intygar: 
 
 
 
_________________________________ 



  

 
Tillhör § 40, bilaga Y1 
 
Marknämnden 2006-02-16 
 
Tillhör ärende nr 40 
 
Skydd av natur- och 
friluftsområden. 
 
Leif Rönngren m.fl. (s) 
Kajsa Stenfelt (v) 
Åsa Romson (mp) 

  
  
   
 
Särskilt uttalande 
 
En god tillgång till grönområden är en förutsättning för en god boendemiljö och 
biologisk mångfald. Under mandatperioden genomförs flera naturreservatsbildningar. 
Kommunfullmäktige har fattat beslut om Grimsta och Flatens naturreservat och kommer 
inom kort att behandla inrättande av Nackareservatet i Stockholm och Igelbäckens 
kulturreservat. Stadsbyggnadskontoret ska under 2006 slutföra arbetet med 
reservatsbildningen för Årstaskogen och Sätraskogen samt den fördjupade 
översiktsplanen för Nationalstadsparken. Reservatsbildning för Rågsveds 
friområde/Fagersjöskogen inklusive Högdalstopparna fortsätter och reservatsbildningen 
för Kyrkhamn påbörjas under 2006. Naturreservaten är viktiga även ur ett 
friluftsperspektiv. I beslutsunderlagen bör även ansvarsfördelning och framtida skötsel 
och investeringskostnader tydliggöras. 
 
 
 
 
 
 
 
 



  

 
  Tillhör § 40, bilaga Y2 
 
  Marknämnden 2006-02-16 
 
  Tillhör ärende nr 40 
 

 Skydd av natur- och 
 friluftsområden. 
 
 Mikael Söderlund m fl (m) 
 Ulf Fridebäck m fl (fp) 
 Maurice Forslund (kd) 

 
 
 
Särskilt uttalande 

Utvecklingen av staden natur- och friluftsområden måste ske i samklang med stadens 
behov av förändring och utveckling. Det är viktigt att det även i framtiden blir möjligt 
att både ha kvar och utveckla de verksamheter som idag finns i området. Samtidigt 
måste Stockholm få växa och i det sammanhanget går det inte att låsa in all nuvarande 
grönmark i kultur- eller naturreservat.  
 
Att inrätta natur- eller kulturreservat är inte alltid en lösning. I många fall har det visat 
sig att införande av reservat har begränsat invånarnas möjligheter att använda 
områdena, samtidigt som ett områdes karaktär kan förändras på ett negativt sätt, t ex i 
form av förbuskning.  
 
 
 


